## استمارة مستخلصات رسائل واطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

الكلية: التربية للعلوم الإنسانية العامري الطالب: حسن عبد الحسين حبيب العامري

القسم: التاريخ العيداني المشرف: أ.م.د. ايمن كاظم حاجم العيداني

التخصص: التاريخ المعاصر الشهادة: الماجستير

الرسالة او الاطروحة:

## سياسة الولايات المتحدة الأميركية تجاه جمهورية كوبا 1933-1945

الرسالة او الاطروحة

إن أهمية هذه الدراسة تأتي في أنها سلطت الضوء على حقبة تاريخية مهمه من تاريخ السياسة الخارجية الأميركية للمدة (1933-1945) ، فبعد توتر علاقات الولايات المتحدة الأميركية بجيرانها دول أميركا اللاتينية (نصف الكرة الغربي) ، بسبب تدخلاتها العسكرية و السياسية في بلدانهم ودعمها للدكتاتوريات، و الهيمنة على اقتصادهم و ثرواتهم ، جاء الرئيس فرانكلين روز فلت عام 1933 ليعلن سياسة (حسن الجوار) التي أراد منها فتح صفحة جديدة في علاقات الولايات المتحدة الأميركية بدول أميركا اللاتينية عامة و كوبا خاصة، متعهداً فيها بعدم التدخل في شؤونهم الداخلية و دعم الحكومات الدستورية و عقد الاتفاقيات التجارية ، بما يخدم تطوير اقتصاديات بلدانهم . فكانت دراستنا للموضوع تتطلب تقسيم الدراسة الى مقدمة و أربعة فصول و خاتمة وملاحق. أهتم الفصل الأول بدراسة النفوذ الأميركي في كوبا للمدة ( 1898-1933) . وتناول الفصل الثالث ليسلط الضوء على وكوبا للمدة ( 1933-1933) ، و موقف الولايات المتحدة الأميركية من هذه التطورات. وجاء الفصل الثالث ليسلط الضوء على الأوضاع السياسية و الاقتصادية في كوبا للمدة (1940-1945). في حين أهتم الفصل الرابع بالعلاقات الاقتصادية و العسكرية و السياسية بين اله لابات المتحدة الأميركية م كوبا للمدة (1940-1945).

College: Education for Human Sciences

Name of student : Hassan Abdal Hussein H. Al Aamiry

Department: History Name of Supervised: Aimen K. H. Al-Edany

Specialization: Contemporary History Certificate: Master

Title of thesis

## The Policy of the United States of America Towards Republic of Cuba (1933-1945)

## Abstract of thesis

This study is important for it sheds light on a very important period in the American foreign policy between (1933-1945). After the United States had its relations troubled with Latin American neighboring countries because of its military and political intervening in their countries and because of supporting dictatorship and control over their wealth and economy, president Franklin Roosevelt in 1933 announced the policy of good neighboring whose main purpose was to start a new era of relationships with Latin American countries in general and Cuba in particular, Pledging not to interfere, In their internal affairs, And support constitutional governments, And the conclusion of trade agreements, To serve the development of their economies, Our study of the subject required the division of the study into introduction, for chapter, conclusion and appendices. Chapter one studied the American reign in Cuba (1898-1933). Chapter two dealt with interior development in Cuba (1933-1935), the United States position of these developments. Chapter three talked about the political and economic the conditions in Cuba (1936-1940). Chapter four tackled the Cuban-American political, economic, and military relations (1940-1945).